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  OBECNÍ ÚŘAD VĚTRUŠICE 

       Vltavská 14, 250 67 Větrušice, Praha – východ, tel.:220 941 265, 220 940 507 

           

                e-mail: obec@vetrusice.cz.                    www.vetrusice.cz 

 
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva 
 

 Poř. číslo 14/17 

 
Datum a čas: 20.12.2017 v 18:00 

 
Místo: 
 

Obecní úřad, Vltavská 14, Větrušice 

Přítomni: 6 členů zastupitelstva: Petra Šefčíková – starostka obce, Mgr. Jana 
Dyčková – místostarostka obce, ing. M. Buchar,  E. Máchová, Jan 
Krušinský, Ing. M. Řimnáč, Ph.D. (viz prezenční listina) 
 

Omluven: 
Neomluven: 
Počet přítomných občanů: 
 

1 (M. Jaroš) 
0 
 

Zasedání zastupitelstva řídila: Petra Šefčíková (starostka obce) 
Zastupitelé pověřili zápisem: 
 

Mgr. Janu Dyčkovou 
 

Zasedání zahájeno v  
Zasedání ukončeno ve  
 

18:03 
20:33 

 
starostka obce P. Šefčíková podle prezenční listiny shledala, že zastupitelstvo je usnášeníschopné 
a zasedání zahájila přivítáním přítomných zastupitelů a 1 občana. 
 
Následně navrhla za zapisovatele veřejného zasedání zastupitelů M. Řimnáče, který uvedl, že již napsal 
e-mail, v němž sdělil, že je časově velmi vytížen a navíc jsou vánoce, a chce se tedy věnovat rodině. P. 
Šefčíková uvedla, že jej navrhuje proto, že je jediným zastupitelem, který má neustálé připomínky 
k zápisům, tudíž bude nejlepší, když je bude psát osobně. M. Řimnáč opětovně zdůraznil zaslaný email 
z tohoto týdne a uvedl, že zápis napíše, pokud se nenajde nikdo jiný. P. Šefčíková následně navrhla za 
zapisovatele J. Dyčkovou, která uvedla, že i přes časové vytížení a vánoční čas zápis zpracuje.   
 
Zastupitelé schválili navrženého zapisovatele hlasováním. 
  

Pro: 5  Proti:  0  Zdrželi se: 1 (Dyčková) 
 
 
Předsedající P. Šefčíková navrhla ověřovateli zápisu J. Krušinského a M. Buchara. K návrhu nebyly 
vzneseny žádné protinávrhy. Zastupitelé obce schválili navržené ověřovatele hlasováním. 
 

 

mailto:obec@vetrusice.cz
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Pro: 4  Proti:  0  Zdrželi se: 2 (Buchar, Krušinský) 
 
P. Šefčíková po úvodní části přednesla navržený program, kdy přítomné zastupitele seznámila 
s programem zasedání tak, jak byl vyvěšen na úřední desce dne 13.12.2017. 
 
 
Navržený program zasedání: 
 

1. Kontrola usnesení minulého/minulých zasedání zastupitelstva  
2. Schválení rozpočtu na rok 2018 
3. Založení sociálního fondu 
4. Projednání a schválení směrnice pro čerpání ze sociálního fondu 
5. OZV č.2/2017 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavební odpadem na území obce Větrušice 
6. OZV č. 3/2017 kterou se stanoví poplatek za komunální odpad   
7. Návrh na přistoupení obce do svazku obcí Dolní Povltaví 
8. Stavební 

- Žádost o výjimku ze stavební uzávěry a závazné stanovisko pro ÚŘ na stavbu ,,Splašková 
kanalizace Lokalita RD Větrušice Grošová“ 

- Projednání žádosti na dělení pozemku p.č.136 v k.ú Větrušice 
9. Činnost úřadu 
10.  Závěr 

 

P. Šefčíková následně navrhla vyměnit pořadí bodu č. 3 Založení sociálního fondu za bod č. 2 Schválení 
rozpočtu, z důvodu odpovídající časové posloupnosti, kdy je nejprve třeba schválit Sociální fond a 
následně rozpočet, jehož součástí má sociální fond být. 
 
Nikdo ze zastupitelů nevznesl námitky, tudíž dala P. Šefčíková hlasovat o programu, tak jak byl navržen 
po přehození bodů č. 2 a č. 3. 
 

1. Kontrola usnesení minulého/minulých zasedání zastupitelstva  
2. Založení sociálního fondu 
3. Schválení rozpočtu na rok 2018 
4. Projednání a schválení směrnice pro čerpání ze sociálního fondu 
5. OZV č.2/2017 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavební odpadem na území obce 
Větrušice 

6. OZV č. 3/2017 kterou se stanoví poplatek za komunální odpad   
7. Návrh na přistoupení obce do svazku obcí Dolní Povltaví 
8. Stavební 

- Žádost o výjimku ze stavební uzávěry a závazné stanovisko pro ÚŘ na stavbu ,,Splašková 
kanalizace Lokalita RD Větrušice Grošová“ 

- Projednání žádosti na dělení pozemku p.č.136 v k.ú Větrušice 
9. Činnost úřadu 
10.  Závěr 

 
Zastupitelé schválili navržený program zasedání zastupitelstva obce Větrušice hlasováním.     
 

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 
1. Kontrola usnesení minulého/minulých zasedání zastupitelstva 

Usnesení 4/12/17 
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Příkazní smlouva s firmou ELCOS Group (IČ 03147932) byla podepsána a bude zveřejněna na webu 
obce. 

Usnesení 7/12/17 

Smlouva na zpracování žádosti o dotaci na rekonstrukci Hasičské zbrojnice byla podepsána a 
zveřejněna na webu obce. 

Usnesení 2/13/17 

Sazby poplatků za komunální odpad byly vyvěšeny s průvodní informací, a příloha č.1 bude součástí 
vyhlášky č. 3/2017, viz samostatný bod programu zasedání 

Usnesení 3/13/17 

Dokument potvrzující schválení paní B.V. za přísedící Okresního soudu – Praha východ na další období 
do roku 2022 byl odeslán na příslušný Okresní soud.  

Usnesení 4/13/17 

Platí od 1.1.2018 

Usnesení 5/13/17 a 6/13/17 

P. Šefčíková požádala o opravu obou usnesení. Uvedla, že při zakládání dokumentů bylo zjištěno, že 
v textu obou usnesení je chybně zapsáno parcelní číslo pozemku, kdy místo 142/27 má být 141/27. 

P. Šefčíková navrhla tuto opravu odhlasovat a obě usnesení zastupitelům přečetla. 

Usnesení č. 5/3/20174 se opravuje takto: 

Usnesení 5/13/17 
Zastupitelé obce Větrušice vydávají souhlas se stavbou rodinného domu včetně přípojek na 
pozemku p.č. 141/27 za dále uvedených podmínek: 

  
1. stavební povolení nebude vydáno dříve, než bude dokončena a zkolaudována přístupová 

komunikace p.č. 142/1 k předmětnému pozemku p.č. 141/27; 
2.  stavba bude napojena na veřejnou splaškovou kanalizaci;  
3.  na pozemku budou dvě parkovací místa. 
 

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

Usnesení č. 6/3/2017 se opravuje takto: 
Usnesení 6/13/17 

Zastupitelé obce Větrušice udělují výjimku z platné stavební uzávěry na stavbu rodinného domu 
včetně přípojek na pozemku p. č. 141/27 za podmínek uvedených v usnesení 5/13/2017. 

 
Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

M. Řimnáč uvedl, že v minulém zápise nebylo podrobně uvedeno, co řekl na zasedání zejména ke 
kanalizaci a louži v ulici Východní. 

J. Dyčková sdělila, že není schopna jeho dlouhé projevy zachycovat do všech podrobností a uvedla, že 
jeho návrh, který jí zaslal na soukromý email, zveřejnila již minulý týden na vlastní zodpovědnost bez 
ověření zastupitelů. Zdůraznila, že M. Řimnáč jí poznámky k zápisu odeslal na soukromý e-mail, který 
neměla absolutně čas procházet. 

M. Buchar uvedl, že úřední záležitosti, které se týkají obce, a tou zápis je, je třeba posílat na obecní 
email. 

M. Řimnáč za zveřejnění poděkoval. 
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2.       Založení sociálního fondu  

 
P. Šefčíková uvedla, že do návrhu rozpočtu byla zapracována pod příslušný paragraf částka ve výši 
50.000,- na výdaje, které spadají pod sociální oblast a doposud byly účtovány pod jiné různé paragrafy 
rozpočtu, což ve výsledku nebylo pro občany zcela transparentní. Ze sociálního fondu budou hrazeny 
např. příspěvky na poplatek za komunální odpad pro občany splňující podmínky stanovené v usnesení 
č. 6/13/2015. A dále pak dárkové balíčky pro občany - jubilanty.  Uvedla, že pravděpodobně částku za 
celý rok nevyčerpáme. Obec bude mít snahu ponechat rezervu pro nenadálé případy sociální nouze. 

 

Usnesení 1/14/17  

Zastupitelé obce schvalují založení Sociálního fondu a na rok 2018 schvalují částku ve výši 50.000,- 
zahrnutou do rozpočtu na rok 2018.   

 
Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

 

 
3.     Schválení rozpočtu na rok 2018 

 

J. Dyčková uvedla, že návrh rozpočtu byl vyvěšen dne 1.12.2017 a do dnešního dne nikdo ze 
zastupitelů ani občanů nevznesl námitky, připomínky či požadavky na změny a úpravy. 

Protože nikdo ze zastupitelů nepodal návrh na změnu rozpočtu, dala P. Šefčíková o schválení 
rozpočtu na rok 2018 hlasovat. 
 

Usnesení 2/14/17 

Zastupitelé obce Větrušice schvalují rozpočet obce na rok 2018 na závazné ukazatele jako vyrovnaný 
takto:  
Rozpočtové příjmy ve výši 7.151.000 Kč 

Rozpočtové výdaje ve výši 7.151.000 Kč 

Rozpočet na závazné ukazatele bude zveřejněn společně se zápisem.   

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 
 
 
P. Šefčíková následně uvedla, že finanční prostředky z dotace na provoz DS za třetí období (do 
31.8.2017) byly již připsány na účet obce a činí více než půl milionu korun. Poslední čtvrté období bude 
pouze vyrovnání se zálohou, která byla v době zahájení projektu uhrazena v plné výši. 
 
J. Dyčková následně informovala zastupitele o současné finanční situaci obce k datu 20.12.2017: 
 
 
 
 
 

Účet v KB 4 493 284,- 

Účet v ČNB 1 626 577,- 
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Hotovost 3 408,-  

Na cestě: 
   TextilEko 
   EkoKom 

 
500,- 

29 258,- 

Celkem 6 153 027,- 

 
 
K  19.12.2016  

 
 

3 127 736,- 

K  31.12.2015 2 484 457,- 

 
Zastupitelé vzali uvedené informace na vědomí. 
 
 
4.   Projednání a schválení směrnice pro čerpání ze sociálního fondu 
 
P. Šefčíková uvedla, že návrh směrnice pro čerpání ze sociálního fondu byla rozeslána zastupitelům 
emailem společně s pozvánkou na toto zasedání. P. Šefčíková vysvětlila možnosti založení fondu 
(např. založit i zvláštní bankovní účet, což se jevilo složité a pro daný objem finančních prostředků 
zbytečné).  Proto navrhla, aby byl sociální fond součástí rozpočtu a finanční prostředky byly čerpány 
z účtu obce – viz bod č. 2. 
 

Tvorba fondu: 

• Fond je tvořen převodem z rozpočtu obce Větrušice částkou Kč 50.000. 
• Pro fond není vytvořen zvláštní bankovní účet. 
• Níže uvedené plnění je hrazeno z obecního rozpočtu, účetně označeno § 6171 ve výši  50.000 

Kč. 
• Příkazcem pro čerpání dle této směrnice je starosta a místostarosta obce. 

Poskytování příspěvku: 

a. příspěvek na poplatek za komunální odpad 
Příspěvek je poskytován ve výši Kč 500,- na poplatníka s trvalým pobytem v obci Větrušice a 
za podmínek daných usnesením č. 6/13/2015. 

b. věcné dary při životním jubileu občanů  od 70 let  a dále po 5 letech 
ve výši Kč 500,- na jednoho občana - jubilanta. 

Na návrh předsedkyně Sociální komise E. Máchové byl do směrnice zařazen bod c) stanovující využití 
případné rezervy na případy nenadálé sociální nouze. 
 
M. Buchar uvedl, že toto rozhodnutí považuje za správné a důležité a upozornil např. na hrazení 
sociálního pohřbu v letošním roce. 
 
Tento návrh přivítali i ostatní zastupitelé. 
 
 
 
Usnesení 3/14/17 
 
Zastupitelé obce schvalují směrnici č. 1/2017 o tvorbě a čerpání sociálního fondu obce Větrušice. 
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Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

 
 
Směrnice bude zveřejněna na webu společně se zápisem, protože je nedílnou součástí tohoto zápisu. 

 
5.  OZV č.2/2017 o stanovení systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů a nakládání se stavební odpadem na území obce 
Větrušice 

 
P. Šefčíková uvedla, že M. Řimnáč připomenul, že bylo zřízeno nové místo na tříděný odpad (Vltavská 
ulice) a sběr lehkých kovů v ulici Severní. Připravil svůj změnový návrh vyhlášky 1/2015, který rozeslal 
jako návrh zastupitelům. Tento jeho návrh konzultovala s příslušným odborem MV ČR, který sdělil, že 
návrh na změnu jen některých částí vyhlášky nelze po právní stránce schválit. Dr. Černohorský se 
nabídl, že nám obě vyhlášky související s odpady a poplatky za odpad zkontroluje a upraví tak, aby 
byly v souladu s platnými zákony. Navrhl do vyhlášky nespecifikovat přesná místa pro sběr tříděného 
odpadu s odůvodněním, že při každé změně bychom museli vyhlášku měnit.Navrhl místo přesné 
specifikace míst pro sběr tříděného odpadu vyhlášku upravit s textem, že seznam míst pro sběr 
tříděného odpadu je uveden na  webových stránkách obce, tudíž se nyní  mění pouze čl. 3, odstavec 
2. Dále uvedla, že bylo nutné odstranit poznámky pod čarou, které odkazovaly na dnes již neplatné 
právní předpisy. Jednalo se o poznámky pod čarou odkazující na katalog odpadů, který byl zrušen. 
Ostatní ustanovení zůstávají stejná jako v původní vyhlášce. 
 
 
P. Šefčíková dále konstatovala, že jí dnes ráno volal vedoucí oddělení kontroly MV ČR pan JUDr. 
Duchoň s informací, že návrh změnové vyhlášky, kterou jim zaslal pan M. Řimnáč (zastupitel obce a 
předseda Komise pro ÚŘ a ŽP) nelze akceptovat v té podobě, v jaké ji navrhl. Apeloval na to, že obě 
vyhlášky, které jsme požadovali upravit, jsou právně v pořádku tak, jak je pro naši obec zpracoval  
jeho kolega pan dr. Černohorský.    
 
P. Šefčíková se obrátila s dotazem na M. Řimnáče, zda je tomu skutečně tak, že na MV opravdu bez 
jejího vědomí odeslal ze svého soukromého e-mailu svůj původní návrh na změnu vyhlášky 1/2015. 
 
M. Řimnáč sdělil, že tomu tak je, protože chtěl vědět, kde je problém v jeho návrhu vyhlášky. 
 
P. Šefčíková  uvedla, že je ochotna komukoliv ze zastupitelů  vysvětlit problém, ale nemůže si se 
zastupiteli neustále dopisovat a vysvětlovat veškeré podrobnosti, Toto uvedla M. Řimnáčovi do mailu 
a i přes to, aniž by se s ní domluvil, odeslal soukromě původní, již právníky z MV ČR zamítnutý,  návrh 
vyhlášky na MV ČR.  
 
M .Řimnáč  sdělil, že zaslal pouze dotaz, v čemž mu nikdo nemůže bránit. Navíc uvedl, že takto pojatá 
vyhláška bere zastupitelům právo rozhodovat o umístění kontejnerů, proto si obecní úřad  může na 
web napsat jakékoliv místo na kontejnery. 
 
P .Šefčíková uvedla, že zastupitelé zde rozhodují o všem, protože obec nemá ze zákona radu a Jednací 
řád to jasně stanovuje.  Veškeré změny v obci, tedy i např. kontejnery na tříděný odpad a jejich počet 
a umístění jsou vždy předem projednány se zastupiteli.  
 
M. Buchar uvedl, že on osobně opravdu nemusí rozhodovat o umístění či počtu kontejnerů, rád by 
řešil věci pro obec podstatnější, k čemuž se kromě M. Řimnáče připojili i ostatní zastupitelé.  
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P. Šefčíková uvedla, že opravdu občané zcela jednoduše zjistí, kde kontejnery jsou a silně pochybuje, 
že si místa vyhledávají právě ve vyhlášce – obec je malá a každý dobře ví, kde kontejnery jsou. 
 
P. Šefčíková dala o OZV č. 2/2017 hlasovat. 
 

Usnesení 4/14/17 

Zastupitelé obce Větrušice schvalují Obecně závaznou vyhlášku (OZV) č. 2/2017 o stanovení systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a nakládání 
se stavebním odpadem na území obce Větrušice. Tato vyhláška nabývá účinnosti 15 dnem po jejím 
vyvěšení na úřední desce obce Větrušice.  

Pro: 5  Proti:  1 (Řimnáč)  Zdrželi se: 0 

 

 
 6.      OZV č. 3/2017 kterou se stanoví poplatek za komunální odpad   

 
P. Šefčíková uvedla, že Příloha č. 1 obecně závazné vyhlášky č. 2/2015 se ruší a nahrazuje se přílohou 
č. 1 obecně závazné vyhlášky č. 3/2017.  Jedná se o změnovou vyhlášku, která musí být dle právního 
názoru MV ČR musí být přečíslována. 

 

Usnesení  5/14/17 

Zastupitelé obce Větrušice schvalují Obecně závaznou vyhlášku (OZV) č. 3/2017, kterou se mění OZV 
č. 2/2015, kterou se stanoví poplatek za komunální odpad. 

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se:   0 

 

 
7.  Návrh na přistoupení obce do svazku obcí Dolní Povltaví 

 

P. Šefčíková uvedla, že se zúčastnila za obec Větrušice jednání DSO Údolí Vltavy (obec Větrušice je 
členem), která proběhla tentokrát v obci Máslovice dne 7.12.2017 (projednán rozpočet, projednán Den 
na Vltavě a Svatojánská noc). Dále uvedla, že by se ráda na přípravách akcí podílela, avšak problémem 
obce je její špatný přístup k Vltavě. I kdyby se molo obnovilo, není zde žádné zázemí. 

P. Šefčíková dále sdělila, že při uvedeném jednání byla oslovena starostou Města Klecany a starostkou 
obce Máslovice s nabídkou na přistoupení obce Větrušice také do svazku obcí Dolního Povltaví.  P. 
Šefčíková přečetla seznam obcí, které jsou zapojeny do DSO Dolní Povltaví. Zároveň uvedla, že toto 
pozvání na přistoupení do svazku několikrát obdrželo i bývalé vedení obce Větrušice, ale nabídka byla 
vždy odmítnuta. 

Přínos k přistoupení do svazku obcí Dolního Povltaví spatřuje starostka obce především ve vzájemné 
spolupráci při řešení problémů týkající se našeho nejbližšího okolí a taktéž ve společném organizování 
různých akcí kulturních či sportovních. Všechny tyto svazky spojují okolní obce, které si navzájem 
pomáhají a přispívají tak k propagaci obce/í (např. Sousedé se dobře baví…..). Přínosem by bylo  např. 
využití čistícího vozu, možnost odebírání bioodpadu za nižší částky (pokud by to bylo někdy nutné).  
Členský poplatek jednotlivých obcí – členů DSO -  je 10 Kč za každého trvale hlášeného obyvatele. 
V našem případě je to cca 6.200, - Kč za rok.  P. Šefčíková zdůraznila, že jsou rovněž vypsány dotace 
pro DSO a v rámci svazku tedy existuje větší šance dotace získat.  
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M. Řimnáč sdělil, že pro něj je důležitý zejména aspekt spolupráce obcí – např., jak se vymanit 
z některých pro obec nákladných smluvních ujednání (např. odpady). Malé obce mají velmi ztíženou 
pozici při vyjednávání. 

M. Buchar  uvedl, že např. na základě spolupráce by bylo možné např. změnit veřejnoprávní smlouvu 
na spolupráci s obecní policií, čemuž ale starostka ani místostarostka obce nejsou prozatím nakloněny. 

 

Usnesení 6/14/2017 

Zastupitelé obce Větrušice schvalují přistoupení obce Větrušice do svazku obcí Dolního Povltaví  

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

P. Šefčíková pro úplnost uvedla, že tímto se obec nestává členem DSO. Její členství musí schválit 
stávající členové – obce DSO Dolní Povltaví.  

 

 8.   Stavební 

a) Žádost o výjimku ze stavební uzávěry a závazné stanovisko pro ÚŘ na stavbu ,,Splašková kanalizace 
Lokalita RD Větrušice Grošová“. 

 

P. Šefčíková uvedla, že ing. Grošová se v návaznosti na ÚŘ ke kanalizaci a ČOV obce Větrušice 
rozhodla rovněž vybudovat kanalizační řady na pozemcích, kde právě probíhá zasíťování. Starostka 
obce sdělila, že osobně považuje toto rozhodnutí za správné nejen proto, že bude odkanalizována 
celá obec, ale při budování kanalizačních řadů nebude nutné rozkopávat nově vybudované 
komunikace. 

M. Řimnáč rozhodnutí ing. Grošové rovněž přivítal.  

 

Usnesení 5/14/2017 

Zastupitelé obce Větrušice vydávají kladné stanovisko pro územní řízení a na stavbu splaškové 
kanalizace „Lokalita RD Větrušice Grošová“ udělují výjimku z platné stavební uzávěry. 

 

Pro: 6  Proti:  0  Zdrželi se: 0 

 
b)  Projednání žádosti na dělení pozemku p.č.136 v k.ú Větrušice 

 

P. Šefčíková uvedla, že se jedná se o pozemek majitele M.K. a odkázala na zasedání zastupitelstva dne 
27.11. 2017, kdy byl předložený návrh již pojednáván s požadavkem uzavření plánovací smlouvy na, 
kromě jiných záležitostí, i následného darování jednoho z pozemků obci (pozemek v hodnotě cca  2 
miliony) . O vypracování plánovací smlouvy požádala P. Šefčíková spolupracující právní kancelář, 
která z důvodu značného přetížení ke konci roku, bohužel nezvládla smlouvu připravit. Majitel 
pozemku byl v tomto směru informován a tento bod bude projednán na lednovém zasedání 
zastupitelů obce Větrušice.  

 

P. Šefčíková sdělila, že již obdržela změnu nákresu projektu, kdy je na návrh M. Řimnáče, k němuž se 
přidali další zastupitelé, protažen chodníček až k pozemkům, které jsou ve vlastnictví obce.  
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10.    Informace o činnosti obecního úřadu  

 

a) P. Šefčíková informovala o průběhu 2. veřejného projednání k územnímu řízení ČOV a 
kanalizace Větrušice, které proběhlo dne 18.12.2017 (od 8:00 ) na stavebním úřadě 
v Klecanech.  Jednání řídila vedoucí SÚ MěÚ Klecany paní ing. Bartáková a kromě starostky 
obce Větrušice se jednání zúčastnilo 7 občanů obce Větrušice, projektantka paní ing. 
Matějková a zástupce firmy BMTO Group pan ing. Zdrůbek, kteří komentovali připomínky, 
vysvětlovali složitější problémy a odpovídali na dotazy. Nicméně připomínky byly vzneseny 
především ze strany M. Řimnáče jako soukromé osoby, neboť připomínky, které obdržel 
Obecní úřad Větrušice datovou schránkou dne 12.11. od Spolku Klecansko-Větrušicko, 
podepsán M. Řimnáč jako předseda SKV, nemohly být vztahy v úvahu, jelikož Stavební úřad 
v Klecanech tyto námitky a připomínky spolku neobdržel (vůbec nebyly odeslány na stavební 
úřad v Klecanech), kde navíc spolek nebyl pro letošní rok zaregistrován, což zákon vyžaduje, 
pokud se daný spolek chce být účastníkem všech probíhajících územních řízení na daném 
stavebním úřadě. Ostatní přítomní občané dle názoru P. Šefčíkové, si přišli zejména vyjasnit 
některé především technické body. Námitky zaslal pouze jeden občan Větrušic, pan O.F. P. 
Šefčíková zdůraznila, že M. Řimnáč na stavebním úřadě slíbil při jednání, že se nebude 
odvolávat, a obrátila se na M. Řimnáče, zda tomu tak skutečně je. 

 M. Řimnáč toto potvrdil s tím, že jeho připomínky byly na jednání vypořádány. Dále uvedl, že 
dle jeho názoru jednání bylo korektní, bylo o hledání kompromisů, kromě několik excesů 
(které blíže neupřesnil). Návrh vznesený ing. Zdrůbkem považuje za kompromisní návrh a 
gentlemanskou dohodu o kapacitě ČOV.  

 

Na dotaz J. Dyčkové o jaký návrh či stanovisko se jedná, M.Řimnáč sdělil, že se týká kapacity 
ČOV až pro 1 200 ekvivalentních obyvatel, což zpochybnila P. Šefčíková. 

J. Dyčková uvedla, že Fond ŽP poskytne dotaci jen pro mírně vyšší počet připojených 
osob, než je počet trvale hlášených obyvatel (hovořilo se původně o 780 ekvivalentních 
obyvatelích, posléze o 850 ekvivalentních obyvatelích). Dále sdělila, že se starostkou 
obce zpracovaly velmi podrobný rozbor počtu obyvatel Větrušic a v zásadě platí, že 
počet trvale hlášených obyvatel se více či méně s rozdílem cca 10 občanů rovná počtu 
všech zde žijících obyvatel. Jako příklad uvedla ohlašovnu, kde hlášeno kolem 20 osob, 
ale ani jedna z nich v obci nebydlí. V obci existují domy s čísly popisnými, ale nikdo 
v nich ani nemůže bydlet (např. kabiny na hřišti, OÚ, domy, které jsou v současné domě 
neobyvatelné, anebo se po smrti původních majitelů využívají jako chaty. Takže 
výpočet, který byl uveden v námitkách SKV absolutně neodpovídal realitě  v obci.)  

b) P. Šefčíková sdělila, že na základě žádosti zaslané člence Komise pro územní řízení a životní 
prostředí  k informacím o činnosti Komise k ÚŘ ke kanalizaci a dalším akcím v oblasti 
územního řízení, obdržela odpověď, že členka komise ing. Hellebrandová  na svoje členství 
v komisi rezignovala již na podzim roku 2016 a zaslala rezignační e-mail předsedovi uvedené 
komise ing. Řimnáčovi, který ovšem zastupitele o tomto aktu nikdy neinformoval a 
nepožadoval projednání vzniklé situace zastupiteli. Tedy názory prezentované jako názory 
komise byly v drtivé většině názory předsedy ing. Řimnáče.  
 
M . Řimnáč sdělil, že s paní ing. Hellebrandovou komunikoval před minulým zastupitelstvem 
rezignační e-mail nikdy neobdržel (zdůrazněno několikrát) a neví tedy o tom, že by  v loňském 
roce rezignovala.  Ing. Hellebrandová byla po celou dobu oslovována, písemně nereagovala, 
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ale na vše reagovala ústně a při tom nikdy nesdělila, že na funkci rezignovala. Navíc uvedl, že 
ing. Hellebrandová byla jmenována zastupiteli, a tudíž měla rezignační e-mail poslat na obec.  

Tento výklad zpochybnila J. Dyčková, která uvedla, že členy komisí i výborů navrhují 
předsedové a zastupitelé pouze schvalují, tudíž byl email zaslán zcela správně předsedovi 
komise.  

M. Řimnáč uvedl, že dnes již nebude možné v jeho emailové korespondenci výše uvedený 
email dohledat. 

P. Šefčíková dále uvedla, že M. Řimnáč je především zastupitel a navíc předseda Komise pro 
ÚŘ a ŽP a jako takový měl upozornit, že došlo k chybě a oznámení o zahájení ÚŘ nebylo 
vyvěšeno na ÚD umožňující dálkový přístup (na webových stránkách), když o tom věděl. 
Naopak, M. Řimnáč toho zneužil proti obci a za spolek KV vypracoval řadu připomínek a 
námitek. 

 

M. Řimnáč nezpochybnil, že si uvedené chyby byl vědom, nicméně uvedl, že kdyby chtěli ÚŘ 
„potopit“ mohl to udělat na 1. veřejném projednání dne 20.11.., kdy by se ÚŘ ke kanalizaci již 
nemohlo stihnout, ale on to slušně udělal již 12.11. (pozn. zapisovatele - neděle)  

J. Dyčková toto rozporovala jako zjevnou nepravdu. Především uvedenými námitkami neměla 
být informována obec, protože námitky byly zaslány obci Větrušice pouze omylem. Nové řízení 
bylo vyhlášeno 15.11., takže by následně bylo vyhlášeno o několik dnů později a bylo by 
ukončeno přibližně dne 7. ledna, v každém případě však v termínu pro podání žádosti o dotaci.  

P. Šefčíková rovněž uvedla, že co se týče ÚŘ nebyl M. Řimnáč v rámci své funkce nikterak 
nápomocen radou či skutkem. 

M. Řimnáč oponoval, že je předsedou poradního orgánu, navíc nikdy nebyla schválena Komise 
pro územní řízení a odkázal na Řád obce, kde to není uvedeno, a navíc jako předsedkyně 
Sociální komise je stále uvedena S. Zádová.  

J. Dyčková se zeptala, když to dlouhodobě ví, proč o této chybě neinformoval dříve. Navíc 
uvedla že v každém případě bude nutné nejen Řád obce, ale i ostatní dokumenty uvést do 
souladu s požadavky směrnice EU na ochranu osobních údajů.  

M. Řimnáč uvedl, že tyto chyby zjistil až dnes. 

J. Dyčková doplnila, že usnesení z roku 2015  k dané komisi je stále platné a závazné. 

M. Řimnáč dále uvedl, že nebyl dlouhodobě, nejméně 14 dnů, informován o zahájení ÚŘ ke 
kanalizaci a ČOV. 

J. Dyčková opětovně toto rozporovala jako nepravdu, protože oznámení obec obdržela dne 
2.10., kdy bylo rovněž vyvěšeno na ÚD obecního úřadu, a dne 4.10. se konalo mimořádné 
zasedání zastupitelstva, kde byli všichni zastupitelé (včetně M. Řimnáče) o zahájení ÚŘ 
informováni. 

Na základě uvedených skutečností navrhla P. Šefčíková komisi zrušit.  

M. Buchar a J. Krušinský navrhli nejprve prověřit e-mail od členky ing. Hellebrandové, pokud 
jej ještě má a bude ochotna jej přeposlat. K tomu se připojila i E. Máchová s tím, že by měl být 
informován rovněž M. Jaroš, který se jistě bude chtít vyjádřit.  

c) P. Šefčíková sdělila, že dne 14.12.2017 proběhlo jednání se zástupci firmy Konzulta Brno, u 
které máme zajištěnu službu sms infokanál, na němž se podařilo docílit zlevnění zpráv 
posílaných  v rámci infokanálu občanům Větrušic o 50%. Dále uvedla, že kdo bude chtít 
nadále dostávat sms zprávy z větrušického infokanálu, bude muset podepsat informovaný 



11 
 

souhlas, což vyplývá z nařízení EU (tzv. GDPR), které vstoupí v účinnost dne 25.5.2018.  V 
tomto ohledu budou občané včas informováni podrobněji. Opět se jedná o další náročnou 
administrativu. 
P. Šefčíková podrobněji vysvětlila problematiku GDPR – zúčastnila se příslušného školení. 

d) J. Dyčková  informovala, že všechny spolky či kroužky, které byly podpořeny finančním darem 
obce, sdělily požadované informace o své činnosti. Všechny rovněž přispěly do posledního 
čísla Větrušáku pro rok 2017. Zprávy jsou k nahlédnutí na OÚ Větrušice.  

e) J. Dyčková informovala, že se podařilo dosáhnout dohody mezi ROPIDEem, předsedy 
jednotlivých DSO, kteří zastupovali starosty a místostarosty zabývající se touto problematikou,  
a Středočeským krajem s tím, že pro rok 2018 nebudou obcím navyšovány platby za dopravní 
obslužnost obce (autobusy), z důvodu navýšení platů řidičů autobusů schválené vládou. 
Původně byla po obci Větrušice požadována měsíční platba o cca 7tis měsíčně vyšší. Pro rok 
2018 se platby za dopravní obslužnost navýší jen o inflaci, což pochopitelně žádná obec 
nezpochybňuje. 

f) P. Šefčíková poděkovala všem zastupitelům a spoluobčanům, kteří se podíleli na přípravě 
mikulášské besídky pro děti a rozsvícení vánočního stromu.   

g) M. Řimnáč sdělil, že slyšel velmi dobré reference na dětskou skupinu.  

 

11. Závěr 

Starostka obce přítomným zastupitelům poděkovala za účast a svolala další zasedání obecního 
zastupitelstva na 29.1.2018 v 18:00 do budovy Obecního úřadu. 

Zasedání bylo ukončeno v 20:33 

 

Zapsala:   Mgr. Jana Dyčková  v.r. 
 

 

Ověřovatelé:   Jan Krušinský  v.r.    ing. Michael Buchar  v.r. 

 

Starostka obce: Petra Šefčíková v.r. 

 

 

Vyvěšeno dne:    22.12.  2017    

 

Sejmuto  dne:           2018 
 


